
Inspreken Commissie Ontwikkeling 30-11-2017 
Door Hans Spruit namens de Wijkraad van Sinnevelt. 
 
Betreft: Toekomstige nieuwbouw woningen, kantoren, winkelcentrum Bison Bowling 
Waar gaat het over: De wijkraad van Sinnevelt wil 'baksteen-participatie' voorkomen. Het neerzetten van een 
winkelcentrum en evt. bedrijfsactiviteiten zal zorgen voor een andere dynamiek in de wijk. We vragen om zorgvuldigheid bij 
het interpreteren van het huidige bestemmingsplan en om bewonersparticipatie zoals het bedoeld is. 
 
Uit het Haarlems Dagblad vernamen wij dat Bison Bowling is gekocht door Hoorne Vastgoed. In het artikel werd gesproken 
over woningen, kantoren en winkelcentrum. Plannen zullen worden gemaakt. De wijkraad heeft over n.a.v. het 
krantenbericht meerdere keren gesproken. En er zijn vragen van bewoners. 
 
We weten dat woningbouw hard nodig is in Haarlem en dit is blijkbaar een geschikte plek. Tot zover niets mis. 
We weten ook dat ervaringen uit het verleden geen garantie zijn voor ervaringen in de toekomst.  
Gelukkig maar, want de ervaringen van de wijkraad van Sinnevelt met bewonersparticipatie zijn ‘niet onverdeeld gunstig’. 
Zo werden we enige jaren terug geconfronteerd met nieuwbouw van de Daaf Gelukschool, waar de plannen al in een 
dusdanig stadium waren dat we alleen nog maar de schade konden beperken; waardoor het gebouw iets lager werd en het 
gebruik in de avond is beperkt. Dit is ‘Baksteen-participatie’; het kwaad is al geschied, je kunt er niets/ weinig mee.  
 
Toen we ons verdiepten in het (meest recente) bestemmingsplan van 2009 bleken een aantal zaken verruimd te zijn ten 
opzichte van het vorige plan en dat bij een ‘vigerend bestemmingplan. Zoals een gewijzigde bouwhoogte. Waardoor 
woningen opeens een verdieping meer zouden mogen hebben, zo ook een schoolgebouwtje in het midden van een 
woonbuurtje.  
Je moet ervan kunnen uitgaan dat de wijzigingen van een bestemmingsplan t.o.v. het vorige plan duidelijk terugkomen in de 
toelichting, maar dat was niet het geval. Als bewoner ga je dan het schip in, je kunt niet het hele plan tot op de letter 
doorlezen, ook omdat dat een bepaalde deskundigheid vraagt. Alleen al door de afkoringen en symbolen die worden 
gebruikt in zo’n plan.  We hebben een gesprek aangevraagd, het heeft ruim een jaar geduurd voordat we gehoor kregen. De 
reactie van de gemeente: ‘tja, vergissing, dat kwam voor in die tijd’. We hebben aangedrongen op terug-corrigeren van het 
bestemmingsplan en dat zou gebeuren.  
Dat is nog een puntje wat de komende tijd gaat spelen als in heel Haarlem de bestemmingsplannen omgezet gaan worden 
naar beheerplannen. Dan kan opeens blijken dat er toch ongemerkt aan de oorspronkelijke bestemmingsplannen gesleuteld 
is.  …. Maar dat is een andere dialoog. 
 
We hebben ook ervaringen met ‘duw-participatie’, een milde vorm van baksteen-participatie, waarbij onder het mom van 
‘een proef’, de proef ondanks beroerde resultaten, niet werd teruggedraaid naar de oorspronkelijke situatie. Met veel 
inspanning van met name Handhaving is de schade inmiddels redelijk beperkt.   
 
Sinnevelt heeft een winkelcentrum op het Plesmanplein en aansluitend daarop zijn er winkels in de Anthony Fokkerlaan. 
We praten dan over o.a.. een bakker, een computerwinkel, een kapper, schoonheidssalon. En een Dekamarkt, die ca 3 jaar 
geleden geheel is verbouwd. Deze Dekamarkt is echt een buurtwinkel, gelegen tussen twee verzorgingshuizen, Schoterhof 
en Nieuw Delftweide. 
Een supermarkt op de plaats van de Bison Bowling zal grote impact hebben op deze bestaande winkels. De wijk is gebouwd 
in de jaren 50 en 60, en is niet berekend op massaal parkeren en een voortdurende stroom van verkeer. Onze grootste zorg 
is de auto-aantrekkende werking van een supermarkt. De locatie is maar vanaf 1 zijde te bereiken vanaf de Orionweg, vlak 
voor de verkeerslichten bij de Randweg. Wij zien geen oplossing voor vertrekkend verkeer. 
In het bestemmingsplan van Sinnevelt is geen ruimte voor een nieuw winkelcentrum, noch voor hoge gebouwen. Dus 
eigenlijk zouden we ons geen zorgen hoeven te maken.  
Maar dat doen we toch wel een beetje.  Tja, de ervaringen met participatie uit het verleden poets je niet zomaar weg.  
  
Ik hoop hiermee de zorg van de wijkraad te hebben overgebracht en hoop dat u, als leden van de commissie ontwikkeling 
zult toezien op een zorgvuldige afwikkeling voor dit soort grote, ingrijpende projecten.  
Waardoor Haarlem zich onderscheidt in duurzame, sociale woningbouw, en maatschappelijk gedragen keuzes omdat ook 
de bewonersparticipatie goed functioneert. 
Dank voor uw aandacht. 


